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ZPRÁVY OBECNÍHO ÚŘADU 

ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY OBCE 

Vážení spoluobčané, milí sousedé, 

rok uběhl jako voda, máme tu poslední dny adventu a za dveřmi už čekají vánoční svátky. Je to také více než 

rok, co jsme nastoupili do služby s novým Zastupitelstvem obce. Složení máme pestré, jelikož zde své poslání 

plní zástupci Pavlovic i místní části Unčice. Máme zástupce mladých rodin s dětmi i seniorů. A nakonec také 

zkušené matadory, stejně jako nováčky, mezi které se řadím i já. Chtěl bych zde poděkovat za čas, který nejen 

mí kolegové věnují naší obci a také za odvedenou práci, která je myslím vidět. Jak se dočtete dále v tomto 

Zpravodaji, dařilo se nám na poli dotačních výzev, dohledu nad realizací investic státního pozemkového 

úřadu, přípravy nových projektů, stejně jako posun těch připravených projektů směrem k realizaci. Všem 

aktivním občanům velmi děkuji za pestrou škálu akcí pro společné setkávání v tomto roce a zejména také za 

účast na nich. Nejsou to jen impulsy zejména děvčat z kultury, které udržují společenský tep v naší obci. Jsou 

to i pánové z Tělovýchovné jednoty, která se možná občas trošku zadýchá při běhu do schodů, ale s veškerými 

výzvami se pere statečně a stále pevně drží sportovního ducha obce. V letošním roce započal svou činnost i 

obnovený spolek SDH. Mezi své stěžejní cíle považuje především péči o pořádek na svěřeném zázemí požární 

nádrže a zbrojnice, motivaci zejména dětí k hasičskému sportu a všeobecnému pohybu a také úzkou spolupráci 

v tomto duchu se spolkem Tělovýchovné jednoty v Pavlovicích. No a nemohu samozřejmě opomenout ani 

aktivity občanů v Unčicích, kteří umí připravit to nejhezčí a nejvřelejší zpívání u vánočního stromu s krásně 

vyzdobeným betlémem stejně jako soutěžní odpoledne na místním hřišti plné emocí i sousedského tepla.  

Velmi vám všem přeji krásné prožití vánočních svátků, klid a pohodu ve vašich rodinách, ve vašich domovech. 

Pevné zdraví do nového roku 2024 a také plno chuti pro vzájemné sousedské setkávání, které je vždy důkazem 

toho, že se v naší obci, v našem společenství dobře žije. 

Tomáš Mládek, starosta 

PODĚKOVÁNÍ 

Letošní poděkování odráží události v naší obci, životní peripetie, ale také připomíná standardy, na které jsme 

si už zvykli a které nejsou vždy a všude samozřejmostí. 

Dovolte mi, abych zde upřímně poděkoval dvěma kolegům z řad zastupitelů, kteří ukončili svou činnost 

v zastupitelstvu v roce 2023. Děkuji Ing. Josefu Novotnému, který je součástí obecního dění už od počátku 

samostatné obce v roce 2001 a Kateřině Václavíčkové, která spojila své působení v obci zejména s kulturním 

děním posledních let. Jejich práce pro obec je nepřehlédnutelná a budu věřit, že jejich zkušenosti pro nás i v 

budoucnu nebudou nedostupné. 

Dále nás letos potkaly události, které daly do pohybu dobré srdce a lidský přístup i přespolních. Vítr nám 

načechral v Unčicích střechu na kapličce, kterou v roce 2018 řemeslně rekonstruoval pan Radim Zdráhal 

z Týna nad Bečvou jako subdodavatel. Byla zde poškozena břidlicová krytina. Záruka na dílo už pominula 

a pan Zdráhal i přesto v rámci pozáručního servisu krytinu opravil, a to bez nároku na honorář. Tímto mu 
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velmi děkujeme a stejně jako na místě samém i zde avizuji, že má naše doporučení na kvalitní práci i seriózní 

přístup. 

Vítr řádil i na hřbitově v Pavlovicích. Vyvrátil zde 

letité túje v centrální části hřbitova, které se opřely 

o přilehlý pískovcový kříž. Pod dohledem odborníků 

z Němčic kříž po jednotlivých dílech svým 

nakladačem rozebral pan Milan Šebesta, soukromý 

zemědělec z Měrovic. I on odmítl odměnu za více jak 

polovinu soboty, kterou zde strávil a já mu tedy aspoň 

zde velmi děkuji. 

Ten zaběhlý standard naplňuje Zemědělské obchodní 

družstvo Agrispol Mořice. Je to standard, na který 

jsme si zvykli, standard, který zajišťuje pro naši obec 

družstvo jako celek, stejně jako jeho jednotliví 

zaměstnanci. Jak jsem předeslal výše, tak činnost, 

kterou pro nás v katastru vykonávají není žádnou 

samozřejmostí a jedná se o spolupráci bezúplatnou. 

To je určitě na místě připomínat. Tradičně nám 

pomáhají s nakladačem u ořezu nebo kácení stromů, 

při svozu železného odpadu, při vyhrnutí a redukci 

bioodpadu na „zgarbáku“. Letos nad rámec tradičního 

roku s námi Petr Strašák celou jednu sobotu 

nakladačem pomáhal při porcování a rozvozu 

vytěženého dřeva. No a ze zimního období musím připomenout také údržbu našich silnic, které s pomocí 

svých strojů pomáhají zaměstnanci odhrnovat od sněhu. ZOD Agrispol Mořice tedy velmi děkuji, stejně jako 

jeho zaměstnancům. 

Závěrem děkuji také všem dobrovolníkům, kteří si i v letošním roce sáhli do svého volného času a pomohli 

svou prací našim společným zájmům v obci. 

Tomáš Mládek, starosta 
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ROZVOJ OBCE 

INVESTICE ROKU 2023 V ČÍSLECH 

REALIZACE VÝSADEB ZELENĚ A OPATŘENÍ PRO ZADRŽOVÁNÍ VODY V KRAJINĚ 

A OCHRANU OBCE PŘED ZÁPLAVAMI PŘI NADMĚRNÝCH SRÁŽKÁCH 

V letošním roce v katastru obce zaštítil rozsáhlé investice Státní 

pozemkový úřad při realizaci plánu společných zařízení. V první 

etapě, která byla ukončena 30. dubna 2023 bylo provedeno nemalé 

kácení starších dřevin a souběžně rozsáhlé výsadby dřevin nových. 

V této etapě bylo vysazeno 516 stromů, 2010 keřů a více než 

hektar nově zatravněných ploch. Dále byl v Háječku postaven 

nový altán pro posezení s výhledem a na příjezdu od Dřínova nově 

zpevněná svodnice pro vodu. Celková investice I. etapy byla 3 495 

443,57 Kč vč. DPH. 

Před druhou polovinou roku byla spuštěna II. etapa, při které u nás 

bylo proinvestováno celkem 17 926 874,05 Kč vč. DPH. Byla 

vybudována ochranná nádrž (suchý poldr) pro zadržení přívalové 

vody vč. nové příjezdové komunikace, zkapacitnění potrubí pro 

extravilánové vody, které prochází okrajovou částí obce a dvě nové doplňkové polní cesty. Součástí stavby 

byly také další výsadby biokoridorů i solitérních dřevin. Konkrétně: 

✓ Lokální biokoridor LBK3a – plocha 1,8696 ha, výsadba 292 ks stromů, 1 432 ks keřů, 13 888 m2 

zatravnění 

✓ Interakční prvek IP1 – plocha 0,0745 ha, výsadba 5 ks stromů, 20 ks keřů 

✓ Interakční prvek IP7b – plocha 0,0356 ha, výsadba 3 ks stromů, 40 ks keřů 

✓ Interakční prvek IP13 – plocha 0,3308 ha, výsadba 5 ks stromů 

U tohoto bodu se ještě malinko zdržím. Je to přece jen jedna z největších investic v našem katastru za dlouhou 

dobu. Původní predikce na realizaci byla taková, že celou akci bude organizovat Státní pozemkový úřad v 

našem zastoupení a my se budeme jen dívat, jak nám to hezky přibývá a těšit se, jak to budeme mít hezké. V 

tomto adventním čase se určitě nechci rozepisovat o všech úskalích, které jsme zde postupně řešili. Ať už v 

I. etapě, kde jsme se v průběhu stavby dozvěděli, že výsadby nezahrnují pěstební péči a pokud se o dřeviny 

nepostaráme, tak dodavatel také nemusí dodržet plný záruční rozsah vyplývající ze smlouvy. Původní nabídku 

na 2 roky pěstební péče, která mohla stát obec cca 750 tis. Kč za 2 roky jsme nakonec vyjednali za přibližně 

čtvrtinovou cenu. U II. etapy toho bylo podstatně více a dnes už vím, že bez našeho intenzivního kontrolingu 

bychom na konci roku přebírali stavbu, která by byla kvalitativně úplně někde jinde, než je dnes. V tomto 

místě bych chtěl velmi poděkovat panu místostarostovi Ing. Marku Novotnému, který při této činnosti odvedl 

velký kus práce a myslím, že jsme společně přispěli k relativně dobrému výsledku jinak účelně vynaložené 

investice. Na jaře proběhnou ještě dokončovací práce na terénních úpravách, osetí ploch travním semenem a 

oprava místní komunikace, která byla stavbou poškozena. 
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PROJEKT ENERGETICKÝCH ÚSPOR NA BUDOVĚ OBECNÍHO ÚŘADU 

V součinnosti s všeobecným trendem na poli zvyšujících se nákladů na energie a také při současné potřebě 

řešení havarijního stavu střechy jsme investovali do projekční přípravy stavebních úprav a energetických 

úspor na budově obecního úřadu. Projekt má být hotov do konce roku a nejpozději po Novém roce bude 

podána žádost o stavební povolení. Pro dodání těchto prací byl vybrán projektant Ing. Jakub Burý s cenou 

prací 319 440 Kč vč. DPH. Projekt spočívá v zateplení fasády objektu, zateplení a dílčí rekonstrukci stropů, 

kompletně nové konstrukci střechy, změně otopné soustavy na centrální zdroj pro tepelné čerpadlo vč. ohřevu 

TUV, úpravě a doplnění technického zázemí objektu a fotovoltaického systému s bateriovým uložištěm. 

Projekčně máme vše uzpůsobeno pro čerpání dotačního spolufinancování a po rekonstrukci objektu 

uvažujeme o rozšíření možností pro jeho využívání našimi občany zejména v zimním období. 

PROJEKT PRO ÚZEMNÍ ŘÍZENÍ A STAV. POVOLENÍ PAVLOVICE U KOJETÍNA LOKALITA Z5 

V letošním roce jsme investovali také do projekční přípravy pro nové stavební parcely v obci, které jsou 

v územním plánu uvažovány pod označením Lokalita Z5. V této lokalitě, která je situována po pravé straně 

na příjezdu od Dřínova má vzniknout nová ulice vč. veškerých sítí s celkem šesti novými stavebními 

parcelami. Projekt pro nás zpracovává Ing. Ludmila Kujová za celkovou částku 250 tis. vč. DPH. 

REALIZACE NOVÝCH PRVKŮ ÚSES LBC2 A LBK4 SO031 

Mimo aktivity Státního pozemkového úřadu má Obec Pavlovice u Kojetína zpracovánu projektovou 

dokumentaci na další prvky ÚSES (územní systém ekologické stability). Jedná se o lokální biocentra (LBC) 

a lokální biokoridory (LBK). V letošním roce byl vysoutěžen dodavatel realizace KAVYL spol. s r.o. pro 

vybudování LBC2 (s výsadbami a vodními tůněmi na soutoku Pavlůvky a bezejmenného potoka) a LBK4 

SO031 (s výsadbami nad Unčicemi ve směru na Uhřice) za celkovou částku 6 222 975,36 Kč vč. DPH. Jedná 

se o ryze obecní investici, která je kryta 100% dotací z AOPK. Splatnost faktur je nastavena tak, že budou 

hrazeny fakticky až po obdržení dotace. Pro tuto investici tedy nebude potřeba žádné úvěrování. Staveniště 

již bylo předáno dodavateli, práce by měly započít po Novém roce a ukončená bude realizace stavby a výsadeb 

do 30. dubna 2024. Poté zde bude probíhat tříletá povýsadbová péče. 

SBĚRNÝ DVŮR V UNČICÍCH – OPRAVA HAVARIJNÍHO STAVU GARÁŽE 

V Unčicích u točny autobusu má obec vlastní objekt garáže a přilehlého dvora. Postupně chceme objekt 

upravit na technické zázemí pro komunální techniku a vybavení pro místní část Unčice a dále upravit dvůr na 

sběrné místo tříděného odpadu. Nyní zde probíhá odběr a skladování elektroodpadu (NIC JINÉHO SEM 

NEPATŘÍ!). Špatný technický stav střechy na garáži zapříčinil zatékáním do obvodového zdiva a jeho 

destrukci na štítové stěně s vraty. Konstrukci obvodového zdiva jsme nechali opravit a souběžně jsme 

zabezpečili střechu tak, aby sem již nezatékalo. Celková investice do stavebních prací vč. materiálu byla 9860 

kč vč. DPH. Opravu pro nás provedl pan Milan Kožušník po vzájemné dohodě. 

Tomáš Mládek, starosta 
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PLÁNOVANÉ PROJEKTY PRO DALŠÍ OBDOBÍ  

Pro rok 2024 budeme dále pracovat na započatých i průběžných projektech. Ve zkratce se chci zmínit 

o několika z nich: 

Chodníky od bytovky k obecnímu úřadu a do centra obce – Máme přislíbenu dotaci z IROP. Zatím je to 

na úrovni avíza, nicméně by nás zde už nemělo nic překvapit a v příštím roce bychom měli zvládnout 

i realizaci 

Veřejné prostranství a úprava zpevněných ploch před sokolovnou – Pracujeme na úpravě zejména 

zpevněných ploch a parkovacích míst před sokolovnou. Aktuálně zajišťujeme hydrogeologický posudek 

na vsakové dispozice podloží, na základě kterého chceme řešit projekt a směřovat úpravy k dotačnímu 

spolufinancování. 

Odkanalizování obce – S hydrogeologií také souvisí další možnosti odkanalizování obce. Tuto citlivou 

tématiku bychom měli mít dle závazku k EU vyřešenu do roku 2030. Stávající centrální řešení bohužel naráží 

na naše finanční možnosti, takže prověřujeme variantu decentrálního odkanalizování obce, případně 

kombinace s centrálním odkanalizováním. K danému už proběhla jednání na Olomouckém kraji a aktuálně 

řešíme studii pro jednání s Povodím Moravy, které bude mít v tomto stěžejní úlohu. 

Dále jsme se posunuli také v realizaci záměru vybudování cyklostezky ve směru na Vrchoslavice od hasičské 

zbrojnice podél potoka k Lopaťáku. Po celý rok se průběžně formovaly technické parametry a procesní 

potřeby projektu. Záměr máme zkonzultovaný a schválený cyklokoordinátory Olomouckého kraje a 

předběžné trasování máme zahrnuto do krajského plánu budování cyklostras, viz https://olkr.stavbycyklo.cz. 

V letošním roce jsme provedli předběžné výběrové řízení na dodavatele projektové dokumentace, abychom 

se zorientovali v nákladech, které budou s investicí spojeny. Ostrý výběr plánujeme na začátek roku 2024 tak, 

abychom mohli zažádat o dotaci na její zpracování z Olomouckého kraje z Programu obnovy venkova (POV). 

V rámci ÚSES máme vyprojektovány ještě části LBK4 SO032 (výsadby nad Unčicemi ve směru na Uhřice), 

LBK2 (výsadby podél Pavlůvky od Unčic ve směru toku) a LBK5 (výsadby u Pavlůvky před Lopaťákem). 

V letošním roce jsme zpracovali žádosti o dotaci na realizaci těchto úseků a máme již zprávu o jejich 

bezchybném podání. Pokud vše půjde podle plánu, tak bychom se k realizaci měli dostat na podzim 2024. 

Tomáš Mládek, starosta 
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ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 

Téma odpadů je široké a cíle s jeho 

nakládáním jsou známé už několik let 

a prozatím se nemění. Do této rubriky bych 

mohl zkopírovat článek z loňského 

Zpravodaje a stejně tak z několika 

předchozích. V rámci tohoto tématu se 

pokusím být co nejstručnější a začnu 

několika fakty. 

V roce 2030 by měl vejít v platnost zákaz 

skládkování směsného komunálního odpadu 

(SKO). Toho se má ve stručnosti dosáhnout 

maximalizací třídění odpadů na bioodpad, 

odpad určený pro recyklaci a odpad který 

bude určen pro další energetické využití – 

pro spalovny. K naplnění tohoto cíle jsou 

obce, resp. původci odpadu motivováni na 

straně restrikcí snižováním slev na 

skládkování SKO (v roce 2023 jsme měli 

slevu na 180 kg/občana/rok, pro rok 2024 to 

bude 170 kg/občana/rok) a tedy faktickým 

navyšováním ceny za skládkování a na 

druhé straně jsou obcím nabízeny různé 

podpůrné prostředky pro třídění odpadu. 

K restrikcím není třeba nic říkat, jelikož je to 

dané, nicméně třídění něco stojí. Pokud ten 

balík odpadu, který produkujeme každý den 

v každé domácnosti hodíme všechen do jednoho kontejneru, tak řešíme jednu manipulaci, jednu dopravu, 

jedno vysypání a zahrnutí pod zem na skládce. Pokud ten balík rozdělíme na jednotlivé složky a budeme to 

dělat správně, budeme manipulovat zvlášť s kovy, plasty, papírem, bioodpadem a dalšími, bude zde násobná 

manipulace. Násobně vícekrát bude odpad odvážen k dalšímu zpracování. Na funkční třídění jsou zapotřebí 

také nádoby, do kterých třídíme a mechanismus, jak to provést. Za odpady si tedy v budoucnu připlatíme tak 

jak tak, ale při funkčním třídění nebudeme sankcionováni, nedočkáme se takového navýšení jako při 

případném skládkování, a hlavně tím podpoříme zdravý a funkční svět pro další generace. 

První metou, která nás čeká je podíl tříděného odpadu 60 % do roku 2025. Pro vaši představu máme za rok 

2023, resp. od ledna do listopadu celkem: 

- 55,80 tun směsného komunálního odpadu, který byl uložen na skládce (cca 192 kg/občan) 

- 12,104 tun tříděného odpadu 
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Dá se tedy říci, že v letošním roce jsme doposud (do listopadu) vytřídili 21,7 % odpadu. Číslo se ještě malinko 

upraví, jelikož před uzávěrkou ještě proběhl vývoz veškerých nádob s tříděným sklem. Nicméně i tak se k 

požadovanému cíli ani zdaleka nepřibližujeme.  

A jak to dopadne, pokud se s tím nepopereme? Dle § 122 zákona 541/202 Sb o odpadech, odst.2 c) může být 

obci vyměřena pokuta až 200 tis. Kč, pokud v rozporu s § 59 odst. 3 nezajistí splnění stanoveného podílu 

odděleně soustřeďované recyklovatelné složky z celkového množství komunálních odpadů. Pro vaši představu 

jsme v tomto roce zaplatili za likvidaci SKO vč. objemného a nebezpečného odpadu do listopadu cca 195 tis. 

Kč. Sankce v maximální výši tedy může být vyšší, než co utratíme na SKO téměř za celý rok. V této částce 

není započtena likvidace bioskládky která nás čeká v roce 2024 a další související náklady. 

Pro rok 2024 máme několik plánů na podporu třídění odpadu v naší obci: 

• Plánujeme přesun kontejnerového hnízda z návsi na zpevněnou plochu za obchodem. Bude zde 

možnost doplnění kontejnerů na tříděný odpad bez negativního dopadu na vzhled centrální části obce. 

Bude doplněn přístup do prostoru kontejnerů z návsi. Prostor bude oplocen s přístupovou bránou a tím 

nám bude umožněno prostor monitorovat v mezích zákona. Zvýšíme tedy kapacitu a bezpečnost 

sběrného místa se současným omezením negativního působení na centrum obce. 

• Plánujeme postupnou úpravu prostoru garáže a dvora v Unčicích pro další možnosti odběru dílčích 

odpadů. 

• Plánujeme změnu provozování skládky bioodpadu na „Zgarbáku“. V současném stavu je skládka bez 

omezení přístupná každému bez kontroly nad uskladňovaným materiálem. Kvůli odkládání i odpadu, 

který zde nepatří, nemůžeme tuto skládku likvidovat jinak než odvozem na skládku do Němčic. Zde 

si dovolím poznamenat, že zatímco v roce 2018 nám účtovali uložení bioodpadu v částce 

cca 500 Kč/tunu, nyní už mají ceník na 1500 Kč/tunu bez DPH. Pro dosažení potřebné čistoty 

bioodpadu zde bude po vyvezení v příštím roce určen správce, vrata budou zamčena a bude určena 

doba, kdy zde bude možné odpad pod dohledem uložit. Veškerá další pravidla budou zveřejněna 

v dostatečném předstihu před spuštěním tohoto provozu. 

• V návaznosti na bod výše musím změnit i přístup ukládání bioodpadu v malých kompostérech, které 

jsou rozmístěny po obci na veřejných prostranstvích. Tyto kompostéry jsou primárně určeny 

ke kompostování domovního bioodpadu v našich domácnostech, případně travní hmoty ze zahrádky 

a počítá se s tím, že vyrobený kompost bude v dané domácnosti i upotřeben. Proto budou tyto 

kompostéry z veřejného prostranství odstraněny. Naproti tomu máme na skladě nové kompostéry, 

které musíme poslat do oběhu. Kompostéry budou nabídnuty občanům zdarma. 

• Máme zažádáno o dotaci na výkonný štěpkovač za traktor. Dřevní odpad bychom správně neměli pálit, 

ale měli bychom ho zpracovávat jiným způsobem. Předpokládám, že štěpkování dřevní hmoty bude 

probíhat jak v místě skládky bioodpadu, tak bude možné se domluvit na štěpkování u domu, v zahradě 

apod. Dřevní štěpka bude poté upotřebena do stávajících i nových výsadeb. 

Závěrem k tomuto tématu dodám, že v některých obcích v okolí už např. nastartovali systém door to door, 

tedy odběr vybraného tříděného odpadu od domu, nebo tam kde to umožňuje svozová firma mají očipované 

popelnice, které jsou při svozu váženy. Možností, jak dosáhnout cíle je více, každá představuje pro obec jinou 

finanční zátěž, ale bez vlastní iniciativy každého z nás není možné cíl splnit. 

V součinnosti s výše uvedeným a s výhledem na další období se zastupitelstvo obce rozhodlo navýšit poplatek 

za KO na 900 Kč/občan/rok. V příštím roce musíme počítat navýšení nákladů na plánovaná opatření a v letech 

dalších avizované postupné navyšování finanční zátěže za skládkování. 

Tomáš Mládek, starosta 
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ZELEŇ A EKOLOGIE 

LÍPY KOLEM HŘBITOVA 

V letošním roce proběhlo m.j. kácení smrků u hřbitovní zdi. Je zřejmé, že smrky se svými plytkými kořeny 

byly pro budoucnost rizikovými. Navíc jsou v rámci současného klimatu ohroženy dřevokazným hmyzem 

a v našem regionu jsou posuzovány jako nepůvodní dřevina. Odborníky zde bylo navržena alejová výsadba 

habru obecného. Nicméně už v druhé půli roku se ukázalo, že nám na hřbitově více fouká. Ono to chvíli 

potrvá, než nová výsadba obnoví funkci větrolamu. Nejdříve vítr vylomil letitou lípu vedle brány a vzápětí 

vyvrátil vzrostlé túje v centru hřbitova. Na základě těchto zkušeností a faktu, kdy se ukázalo, že vytržená lípa 

byla ve velmi špatném stavu, jsme nechali zpracovat odborný posudek pod záštitou odborného soudního 

znalce v oboru Ing. Luďka Prause Ph.D. z Mendelovy univerzity v Brně. U šesti vzrostlých lip zhodnotil stav 

jako dobrý s doporučením pravidelné údržby a u lípy vedle brány popisuje stav jako relativně bezpečný, 

nicméně ji popisuje jako torzo a čas ukáže její další vývoj. 

LÍPA NA NÁVSI 

Stoletá lípa na návsi je téma, které u nás rezonuje už delší dobu. V nedávné minulosti zde proběhly redukční 

ozdravné řezy, které měly ozdravit její nedobrý stav. Na lípu jsme nechali také zpracovat odborný posudek 

u Ing. Luďka Prause z Mendelovy univerzity, ve kterém se píše, že se jedná o dospělého jedince druhu lípa 

srdčitá, Tilia cordata, Mill.1768. Strom má výšku 19 m a průměr kmene 107 cm (obvod 335 cm). Vitalita 

stromu je výrazně snížená. Svědčí o tom struktura koruny i velmi zmenšené listy. Stupeň defoliace nebylo 

možné spolehlivě posoudit s ohledem na roční období. Strom byl v minulosti redukován a má sekundární 

korunu. Strom je na bázi kolonizován dřevokaznou houbou lesklokorkou ploskou, Ganoderma applanatum 

(Pers.) Pat., jejíž plodnice se nacházejí na 50 % obvodu kmene. Je to častá saproparazitická houba, rostoucí 

na listnáčích jako je např. buk. Lesklokorka ploská způsobuje selhání vývratem či zlomem kmene. 

V lidské řeči je zde havarijní stav stromu, který je nezbytné řešit obratem. Strom jako takový nelze zachránit 

ve stavu v jakém je a nabízí se varianty: 

• úplné odstranění s novou výsadbou v jeho blízkosti. 

• zásadní redukce dřevní hmoty na max.1/3 stávajícího 

stavu – do stavu torza s tím, že v tomto stavu strom 

může vydržet 5-10 let, ale taky se může stát, že odumře 

bezprostředně po redukci. I v tomto případě bychom 

vysadili v jeho blízkosti strom nový. 

• využití kmene pro tvorbu nějaké památné plastiky – 

sochy na jejím stávajícím místě. Vedle sochy bychom 

opět vysadili strom nový. Viz příklad na fotografii: 

 

Poslední varianta se mi zdá jako nejlepší a rád bych se 

zasadil o její realizaci. Dle posudku zmíněná dřevokazná houba napadá zejména kořenový systém a je zde 

určitá pravděpodobnost, že kmen by tuto variantu mohl umožnit. Jsem si ale vědom citlivosti daného tématu 
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a budu velmi rád, když k němu proběhne diskuse mezi občany, kterou bychom chtěli zakončit na nejbližším 

veřejném zasedání Zastupitelstva po Novém roce s konečným rozhodnutím. 

VĚTROLAM NAD UHŘICEMI 

Ve větrolamu ve směru na Uhřice byla našimi pracovníky letos 

odstraněna černá skládka a po komunikaci se zástupci OÚ 

v Uhřicích jsme pomohli s vyčištěním i jejich části, kterou 

větrolam pokračuje na pravé straně cesty. V místě jsme umístili 

výstražné cedule a lokalitu dále monitorujeme. Dále zde započalo 

odstraňování suchých kmenů, které jsou v havarijním stavu. Pro 

současnou dobu vegetačního klidu pánové z výboru pro ekologii 

označili na 120 ks dřevin určených k likvidaci. Pod vzrostlými 

stromy už podrůstá omladina, kterou tyto soušky ohrožují. 

Aktuálně zvažujeme zadání kácení odborné firmě s následným 

prodejem dřevní hmoty zájemcům z řad našich občanů, případně 

nabídku samotěžby. Jedná se ovšem o rizikové kácení suchých 

a mnohdy velmi vzrostlých stromů, takže rozhodnutí dalšího 

postupu budeme řešit po obdržení nabídek po Novém roce. 

Tomáš Mládek, starosta 

SJEZDY NA POLNÍ CESTY POD 

PAVLOVICEMI – UKLÁDÁNÍ PNEUMATIK  

Na podzim jsme byli upozorněni na situaci, kdy se u sjezdu na polní cesty pod Pavlovicemi kupí odkládané 

pneumatiky. Soukromý zemědělec z naší obce zde má pro svou potřebu uloženy pneumatiky pro zakrývání 

vlastní zemědělské produkce, nicméně si tento stav špatně vyložili někteří občané a začali zde odkládat 

pneumatiky, které sem nepatří. Na místo jsme umístili výstražné cedule a průběžně jsme ho začali 

monitorovat. Zde připomínám, že pneumatiky, stejně jako další tříděný odpad je možno odkládat na sběrném 

dvoře v Němčicích. Běžné množství z domácnosti zde můžou občané Pavlovic uložit zdarma. 

Tomáš Mládek, starosta 
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SPOLEČENSKÉ OKÉNKO 

VÁNOČNÍ KONCERT A POSEZENÍ SE SOUBOREM TÝNEČÁCI 

Obec Pavlovice u Kojetína a farnost Pavlovice 

u Kojetína uspořádala v poslední den 

křesťanské doby vánoční 8. ledna 2023 

Vánoční koncert Národopisného hanácko-

čuháckého souboru Týnečáci z Velkého Týnce, 

který se uskutečnil 8. ledna 2023 v kostele sv. 

Ondřeje v Pavlovicích u Kojetína. Po koncertě 

proběhlo v zasedací místnosti OÚ při zpěvu a 

tanci posezení s členy souboru a občany. 

Ohlasy na tuto, v naší obci ne zrovna obvyklou 

akci, byly ryze pozitivní, takže si ji rádi 

v budoucnu zopakujeme. 

Eva Soldánová, předsedkyně kulturního výboru 

DĚTSKÝ KARNEVAL NA TÉMA CIRKUS  

Dámy a pánové, holky a kluci to byla podívaná! Obec Pavlovice u Kojetína 

uspořádala 4. února dětský karneval v cirkusovém stylu. Program pro děti 

zajišťoval pan Antonín Bartošík se svými spolupracovníky. Děti soutěžily, 

snažily se o pravé cirkusové kousky jako je např. roztáčení talířů na tyči 

a bavily se při tanci a tematických scénkách klaunů, kouzelníka nebo fakíra. 

Nechyběl stánek s malováním na obličej a slosování lístků o ceny, které 

darovali sponzoři a občané. O občerstvení a obsluhu se s úsměvem postarali 

zastupitelé, díky kterým nikdo nehladověl ani nežíznil.  

Markéta Novotná 

VODĚNÍ MEDVĚDA 

18. února v 9:00 vyrazila od sokolovny skupina masek na tradiční Vodění 

medvěda. Tato lidová tradice zakončuje dobu hodování před obdobím půstu, 

který začíná Popeleční středou a trvá 40 dní. Pak následují Velikonoční svátky. 

Průvod za doprovodu hudby navštívil každý dům v obci, medvěd si zatančil 

s hospodyňkami, aby zajistil její zdraví a plodnost a aby se v následujícím roce 

dařila úroda.  

Markéta Novotná 
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 

26.března jsme na malé obecní slavnosti přivítali do naší 

obce dva nové občánky – Editku a Michaela a oba je 

slavnostně zapsali do pamětní knihy obce. Starosta obce 

dětem popřál radostné dětství a rodičům hodně radosti a 

málo starostí při jejich výchově.  

Eva Soldánová, předsedkyně kulturního výboru 

SETKÁNÍ OBČANŮ SPOJENÉ S OSLAVOU MDŽ 

Po dvouleté pauze jsme 10. března opět uspořádali setkání 

občanů a současně oslavu MDŽ. Každá žena byla při vstupu 

obdarována kytičkou od pana starosty. Po prezentaci fotografií 

z obecních akcí uplynulých let nám pan starosta řekl pár slov 

k připravovaným projektům. Posledním řízeným bodem 

programu byla přednáška policistů k tématu Nebezpečí dnešní 

doby. A pak už jsme mohli za tónů kapely SEM TAM 

sousedsky popovídat nebo i zatancovat a ochutnat škvarkovou 

pomazánku a domácí zákusky. 

Eva Soldánová, předsedkyně kulturního výboru 

PÁLENÍ ČARODĚJNIC A STAVĚNÍ 

MÁJE V UNČICÍCH 

V Unčicích jsme v neděli 30. dubna postavili naši 

Unčickou, specifickou májku a spálili čarodějnici.  

Při té příležitosti se opékaly buřty, popíjelo se nealko 

i alko, hrál se pinčes, šipky a poprvé za umělého 

osvětlení i večerní pètanque s laskavým přispěním 

reflektorů auta pana Vavruši. To vše za bohaté účasti 

nejenom místních občanů ale i přátel a rodinných 

příslušníků z blízkého i vzdálenějšího okolí. 

Marian Kmec, zastupitel 
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INDIÁNSKÉ LÉTO 

Tradiční zahájení prázdnin se letos neslo v indiánském stylu. Na místní fotbalové hřiště dorazili malí i dospělí 

indiáni, kteří se rozhodli areál obsadit se vším všudy a na hřišti také přenocovat. Proto je nejprve čekalo stavění 

stanů, které je ochrání před hlášeným deštěm. Ostatní indiáni a indiánky se hned pustili do lukostřelby, aktivit 

a soutěží, aby potrénovali svou hbitost a mrštnost. Po zásluze pak mohli ochutnat i pravé indiánské speciality 

jako Náčelníkův steak s omamnými bylinkami pro setkání s velkým Manitou, Chilli stehýnko rozpálené 

šamanky, Indiánské slunce anebo Americké hranolky od evropských přistěhovalců. A že to byly úžasné 

dobroty! S plnými bříšky indiáni nakonec usedli k ohni a za doprovodu kytary pana starosty zpívali a tančili 

kolem ohně jako opravdoví indiáni. Po setmění se všichni vydali na připravenou stezku odvahy, která vedla 

kolem mlýna ke koupališti. V cíli objevili zářivý indiánský poklad. A pak už byl čas ulehnout do spacáků a 

vzbudit se až do prvního prázdninového dne.  

Eva Soldánová, předsedkyně kulturního výboru 

       

PYŽAMOVÁ PÁRTY PRO DĚTI 

Nejednou zaznělo z úst pavlovských dětí přání, že by chtěly přespat v místní sokolovně. A tak jsme jim 

připravili prázdninovou pyžamovou party i s přenocováním. Vždyť právě o prázdninách je ideální čas strávit 

v pyžamu klidně celý den a klidně i na fotbalovém hřišti! Děti se sešly 18. srpna u sokolovny, kde pro ně byly 

připravené soutěže a aktivity, které patří na tu správnou pyžamovou párty. Nezbytností takového nocování je 

samozřejmě také stezka odvahy. Tentokrát jsme strašidelně vyzdobili hřiště a do lucerniček osvětlujících trasu 

umístili tajenku, kterou měly děti vyluštit. Po stezce na děti čekalo promítání filmu, na které se moc těšily. 

Trvalo dlouho, než všechny děti usnuly. Ale naštěstí jim strašidelná stezka nenarušila sny a nocování 

v sokolovně si náramně užily. 

Eva Soldánová, předsedkyně kulturního výboru 
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VYSLÁNÍ PRVŇÁČKŮ 

Na blížící se zahájení nového školního roku se jistě nejvíce těší právě 

budoucí prvňáčci. V pondělí, 28. srpna jsme proto pozvali všechny 

prvňáčky z naší obce – Natálku Kudlíkovou, Marka Nedbala, Tomíka 

Mládka a Jirku Plesku, abychom jim popřáli hodně štěstí do této nové 

etapy jejich života. 

Markéta Novotná 

 

 

NA BICYKLECH NĚMČICKEM 2023 

První cyklisté dorazili do našeho stanoviště už o třičtvrtě na devět. Kromě razítka a osvěžení v podobě nápoje 

měli možnost ochutnat také potraviny oceněné značkou Regionální potravina Olomouckého kraje. A letos 

byla účast opravdu hojná. Eva, Katka a Vlaďka ani nestíhaly doplňovat talířky s ochutnávkou, mazat chleby 

bůčkovou pomazánkou a nosit plechy s perníkem a Adrianka se Sofinkou razítkovaly jako o život. Celkem 

otiskly na kartičky 585 razítek. Dojezdovou obcí letos byly Dobromilice. Počasí cyklistům přálo a akce měla 

mimořádný úspěch. 

Markéta Novotná 

         

RYBÁŘSKÉ DOPOLEDNE 

Akce pořádané ve spolupráci obce Pavlovice a místní organizace MRS v Němčicích nad Hanou přilákala k 

Unčickému rybníku přibližně dvacítku dětí, které se nejprve dozvěděly něco o rybolovu a pak si mohly chytání 

ryb také samy vyzkoušet. Pro mnohé to byla první zkušenost s rybařením. Slunce a příjemné počasí přispělo 

k bezchybnému průběhu akce a hladové nebo snad zvědavé ryby nenechaly malé rybáře moc dlouho čekat. 
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Markéta Novotná 

RYTÍŘSKÁ DRAKIÁDA 

Obecní tlampač v neděli 29. října hlásil: 

„Na vědomost všem statečným občanům se 

dává, že se na fotbalovém hřišti uskuteční 

Rytířská drakiáda“. Brány se pro rytíře a 

rytířky v kostýmech otevřely ve 13 hodin. 

Na děti čekali zkušení rytíři z IRON 

CAVALRY LE MC, kteří je vyškolili 

v rytířském umění. Připravili pro ně rytířské 

hry a v jejich historické střelnici si mohli 

děti i rodiče vyzkoušet střelbu z luku a kuše. 

A protože foukalo, pustili se rytíři i do 

pouštění draků. To vám byla úžasná podívaná! Přehlídka barevných draků kroužících po nebi. Dále si děti 

zahrály dobrodružnou hru „Hon na bandity“, ve které prověřily svůj postřeh a vnímání. Chvilku to trvalo, ale 

nakonec se podařilo všechny bandity polapit.  

O pitný režim se postarali naši hasiči. Občerstvit se přítomní mohli opět tematicky zvoleným menu z plotny 

pana starosty, a to gulášem paní Ofélie a rytířskými párky na dřevci. Vše chutnalo jako vždy úžasně. 

Eva Soldánová, předsedkyně kulturního výboru 

SVATOMARTINSKÝ LAMPIONOVÝ PRŮVOD 

Svatý Martin letos místo bílého koně vyjel spíše na loďce, a proto se musel lampionový průvod přesunout 

z původně plánovaného pátku na neděli. Letos jsme si během zážitkové cesty přiblížili svatomartinské tradice 

– první sníh, svatomartinské rohlíky ve tvaru podkov, svatomartinskou husy, které svým kejháním prozradily 

svatého Martina, mladé víno, ale hlavně umění rozdělit se s druhými, kteří se ocitli v nouzi. Děti i dospělí pak 

v teple sokolovny ochutnali různé druhy 

rohlíčků a zahřáli se svařákem nebo 

čajem. 

Eva Soldánová, předsedkyně kulturního 

výboru 
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POVÍDÁNÍ O KVÁSKOVÉM PEČENÍ 

V pondělí 20. listopadu dorazila do naší obce Terezka Sehnalová, která nám i se svými třemi dětmi přiblížila 

pečení chleba z kvásku. Jak kvásek založit, jak se o něj starat a jak z něj péct nám prakticky ukázala v plné 

zasedací místnosti. Každý si mohl domů odnést také její kvásek, který se svou maminkou opečovávají už deset 

let. A kromě kvásku jsme si odnesli i spoustu cenných informací, díky kterým se pečení kváskového chleba 

stalo o poznání jednodušší. 

Markéta Novotná 

   

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU 

Na první adventní neděli jsme se sešli na návsi u našeho vánočního stromečku. Letos poprvé nám básničky 

a písničky přednesly děti z obce, protože MŠ na Dřínově už navštěvují pouze dvě děti z Pavlovic a naopak 

těm starším bylo líto, že už nemohou u stromečku přednášet. Do adventní doby nás svým slovem uvedl pan 

farář Tomáš Strogan, který zdůraznil, že bychom se měli v adventu snažit, aby doma bylo dobře a abychom 

se vyvarovali činů a slov, o kterých víme, že naše blízké rozčilují. Klidné prožití doby předvánoční nám pak 

popřál i pan starosta Tomáš Mládek. 

Markéta Novotná 
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MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA 

V úterý 5. prosince vyrazila do ulic družina svatého Mikuláše, aby 

obdarovala a někdy i pokárala děti v Pavlovicích a Unčicích. I když 

skupinka čertů působila děsivě, není hlášen žádný pokles obyvatel 

z důvodu odnesení do pekla. Jsme rádi, že máme v naší obci tak 

hodné děti a Mikuláše zase příští rok rádi přivítáme. 

Markéta Novotná 

 

 

PLÁNOVANÉ AKCE NA PŘÍŠTÍ ROK 

A na co se můžete těšit v příštím roce? 

• 28. 12. 2023 pořádá TJ Pavlovice u Kojetína Turnaj v malé kopané v sokolovně 

• 31. 12. 2023 proběhne fotbalový zápas s Dřínovem na hřišti v Pavlovicích 

• 3. 2. 2024 připravuje TJ Pavlovice u Kojetína Masopustní posezení u cimbálu v sokolovně 

• 11. 2. 2024 plánujeme Dětský karneval v sokolovně 

Data akcí se mohou změnit. Bližší informace najdete na plakátech a webu obce. 

KOLOBĚH ŽIVOTA 

Každý rok přináší okamžiky radostné i smutnější. Mezi radostné patří narození dětí a mezi ty smutnější odchod 

našich blízkých, známých… Obec Pavlovice měla v roce 2023 285 obyvatel. 

Jediným přírůstkem v naší obci se stal v srpnu narozený Dominik 

Procházka. 

 

Zatímco s narozením dítěte se teprve otevírá kniha, do které se budou 

zapisovat naše vzpomínky, zážitky a úspěchy i neúspěchy, s odchodem na věčnost je kniha vzpomínek 

dokončena (ale nezaniká).  
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Za poslední rok nás opustila paní Věra Svobodníková a pan Jan Novotný. 

 

Ať odpočívají v pokoji… 
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SPORTOVNÍ HLASATEL 

PAVLOVSKÝ FOTBAL V ROCE 2023 

Vážení Pavlovští a Unčičtí spoluobčané, tenhle ročník - 2023/2024 v kopané v naší malebné dědině by se dal 

považovat jako nultý ročník. Stáli jsme před obrovským rozhodnutím, které nejednomu z nás udělalo vrásky 

na čele. Tímto bych vám chtěl přiblížit situaci, která k tomu vedla. 

SPOJENÍ S NEZAMYSLICAMA – JAK NÁPAD VZNIKL, PROČ JSME SE K TOMUTO KROKU UCHÝLILI  

Nápad spojit naše mužstvo s oddílem z Nezamyslic 

přišel už pár sezón zpátky, avšak nikdy se na něj 

nekladl velký důraz a nevěnovala se mu pořádně 

pozornost, protože vždy se to nějak udělalo. Co? 

Fotbal jsme hráli ne jednou v nekompletní sestavě, 

občas i v 8 lidech v poli. Lidem, kteří se starali o 

shánění hráčů už pomalu ale jistě došla trpělivost a 

chtěli s tou situací něco dělat. Proto návrh padl i na 

schůzi vedení klubu a museli jsme začít jednat. Pro nás to bylo "jednoduché" rozhodnutí, avšak nastala otázka, 

jak se k tomu postaví v Nezamyslicích. Pro ně to bylo víceméně nepodstatné a co si budeme nalhávat 

nabídnout jim nějakou pozitivní věc, aby k tomu přistoupili, bylo velmi těžké. Nakonec návrh projednali a 

vzniklo spojení klubů, s tím že mladí kluci z Nezamyslic, kteří se nedostanou do kádru "Áčka" si budou moci 

zahrát v našem týmu. To se ukázalo jako výtečný tah pro nás i pro mlaďochy. Kluky fotbal v naší dědině baví, 

jezdí k nám rádi a o to nám přesně šlo! 

Představení posil: 

Adam Buriánek – V první polovině sezóny se potýkal se zdravotními problémy, a tak nemohl naplnit gólový 

potenciál, se kterým přicházel 

Lukáš Král – Zkušený hráč, od kterého se mladí můžou učit. Škoda, že moc ze zdravotních důvodu nehrál 

Matěj Pospíšil – Pavlovský borec a kapitán, stoper, na kterém leží tíha celého mančaftu 

Jan Vašina – šikovný mladý dravý krajní univerzál 

Vojtěch Vašina – rychlonohý blonďáček, který bojuje o místo v 1. SK Prostějov  

Ladislav Kadlec – občas dá gól a občas na něj přihraje 

Patrik Musil – další 15letý borec který odehraje jakoukoliv krajní pozici 

Jan Mitana – Hroťák, který má instinkt zabijáka. V základní hrací době sice gól ještě nevsítil, ale když se 

postaví k penaltě, tak se nemýlí 

Lukáš Dvořák – Brankářská dvojka Nezamyslického Áčka, která povýšila na jedničku do béčka. 

Patrik Havlíček – Stavební kámen obrany v Áčku. Na hlavě vystřídal víc barev, než je na vlajce LGBT 

Lukáš Lechner – ofenzivní střela našeho týmu. Párkrát už nakoukl do A-týmu, ale u nás se mu daří lépe.  

Lukáš Vaculík – další z krajních univerzálů, kteří mají potenciál na to, aby se prosadili v A mužstvu 
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Petr Gabrišák – zkušený pardál který k nám přišel na vlastní žádost z Chvalkovic na Hané. Svou pozici tvrdého 

konstruktivního beka plní na jedničku  

Kristián Řehák – Borec, co přišel na hostování z Němčic s tím, že posílí náš útok a bude střílet góly. To se mu 

povedlo. Bohužel spíš do vlastní brány. 

Jakub Jan Král – Golmanská jednička Áčka, avšak u nás plní pozici středního záložníka. Se svou výškou a 

rychlostí dělá problém každému týmu v naší soutěži. 

Adam Svoboda – Čiko mladší. Byl s námi jednou na výpomoc a nevedlo se mu vůbec špatně. 

Zbyněk Křepelka ml. - stoper s famózní levačkou a tvrdostí na správném místě. Opravdu se potatil. 

David Pořízka – mladý rychlík, který se nebojí žádného souboje. 

Tomáš Pleva – krajní křídelník, který svými schopnostmi dává záhul kdejakému obránci v okresním přeboru. 

U nás byl na výpomoc a uvidíme co s ním dál. 

Jakub Frgál – stabilní hráč A týmu, který nám jednou vypomohl. 

V průběhu sezóny se ukázalo, že náš tým posílený o borce z Nezamyslic by mohl být minimálně fotbalově 

konkurenceschopný. V prvním zápase jsme sice těsně prohráli na půdě Želče 2:1 ale hned další týden doma 

se ukázala síla, vytrvalost a pospolitost nově vybudovaného týmu a dokázali jsme remizovat s jasným 

aspirantem na vítězství v celé soutěži – Výšovicemi 2:2, abychom pak na penalty prohráli. Třetí zápas v sezóně 

jsme schytali debakl 5:0 v Pivíně proti tamnímu "Béčku". V dalším kole jsme změřili síly s nevyzpytatelným 

soupeřem z Biskupic. Ti nás přehráli opět těsně o jediný gól 2:3. Co se nepovedlo proti Biskupicím však 

výrazně nahradil jeden z nejhezčích zápasu této sezóny na našem hřišti, kdy jsme dokázali opět remizovat 

tentokrát 4:4 s Brodkem u Prostějova "B". Na pokutové kopy jsme opět selhali. Další zápas na hřišti v 

Bedihošti pro nás měl hořkou pachuť prohry 4:1 a o nápravu se jelo bojovat o týden později do Tištína. Tam 

jsme sehráli pro změnu jeden z těch lepších venkovních zápasů, kde nás dost poškodil rozhodčí. Pro někoho 

možná klišé ale po zápase to tvrdili i všichni domácí. Stav zápasu byl pro nás smolný zase prohra o gól 2:1. 

O týden později jsme doma přivítali právě opět Tištín. Poločas jsme drželi vyrovnané tempo. Ve druhé půli 

se projevila kvalita soupeře a skóre se zastavilo na konečných 3:7. S Brodkem máme "štěstí" na remízy. V 

dalším kole jsme odehráli opět skvělé utkání nedaleko okresního města a stav na konci zápasu byl nerozhodný 

3:3. Jak už to je u nás zvykem, pokutové kopy jsou pro nás velmi 

nelibá činnost, a tak jsme opět prohráli v souboji o bod navíc. 

Poslední zápas doma s Bedihošťem nám však vyšel na výbornou a 

smůlu z celého podzimu jsme konečně dokázali prolomit a vyhráli 

jsme nad soupeřem 3:2. V součtu nám to dělá krásných 6 bodů. To 

však nestačilo k velkým vzestupným tendencím tabulkou, a tak jsme 

skončili o 3 body poslední za Pivínským "Béčkem". Celková tabulka 

vypadá následovně: 

Celý podzim, od kterého jsme nevěděli co čekat se nakonec vyvrbil cca podle předpokladů. Žádná hitparáda, 

ale obrovský propadák to také nebyl. V zimě si odpočineme nabereme síly každý individuálně, trenér 

naordinuje každému pestrou stravu a mnoho gořalky, ať se nám ty mířidla pěkně seřídí a v jarní části sezóny 

se odtrhneme ode dna tabulky, což je primární cíl našeho týmu. 

Vojtěch Navrátil 
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REKREAČNÍ AKTIVITY PRO VŠECHNY 

Pod hlavičkou TJ probíhá jednou týdně organizované 

cvičení pro děti a mládež. Sokolovna a při teplém 

počasí i venkovní prostory jsou k dispozici dětem 

z Pavlovic i okolních obcí. Cvičení zahrnuje 

různorodé pohybové aktivity, které zapojují prvky 

gymnastiky a rozvíjí rychlost, mrštnost, šikovnost a 

obratnost. Podle počtu zúčastněných zapojujeme také 

míčové hry a letos jsme zkoušeli i softball. Díky 

získání finančních prostředků z dotace Můj klub 2023 

Národní sportovní agentury, jsme mohli pořídit nové 

vybavení – míče, florbalové hokejky nebo pingpongové pálky. Cvičení probíhá každý pátek od 17:00 a je 

určeno dětem od pěti let. Myslíme však i na nejmladší členy TJ. V době cvičení mají děti mladší pěti let také 

možnost se setkat a společně se svými rodiči se věnovat přizpůsobeným pohybovým aktivitám. 

Dveře jsou otevřené i pro starší. Každý týden po cvičení dětí od 18:30 probíhá pingpongový trénink stylem 

„sám sobě koučem“. V sokolovně je dále k dispozici síť na badminton a bylo by skvělé, kdyby všechno 

vybavení bylo náležitě využíváno. Proto zbývá jen dodat: „Přijďte si zasportovat!“ 

Markéta Novotná 

SPORTOVNÍ TURNAJE A KULTURNÍ AKCE TJ 

Pod hlavičkou TJ Pavlovice u Kojetína proběhly v uplynulém roce tři sportovní turnaje. Mezi svátky na konci 

roku 2022 proběhl turnaj v malé kopané v sokolovně. V březnu se uskutečnil turnaj ve stolním tenise – 

Memoriál Jana Bartlíka a v červenci TJ uspořádala fotbalový turnaj – Memoriál Aloise Pospíšila. 

Kromě sportovní činnosti zajišťuje Tělovýchovná jednota také společenské akce. Tradiční Masopustní 

posezení u cimbálu se uskutečnilo 28. ledna 2023. Cimbálová Muzika Petra Valy – Kosár vyhrávala, hosté 

pěli lidové písně a víno teklo proudem. Poslední dubnovou sobotu jsme se pustili do stavění májky na místím 

fotbalovém hřišti. Na akci doletělo i pár místních mini čarodějnic. Květy ozdobená májka se hrdě tyčila a 

shlížela na všechny, kteří se přišli občerstvit, pochutnat si na výborných makrelách nebo si jen tak poklábosit 

se sousedy. A konečně první sobotu v prosinci duněla sokolovna hudbou z repertoáru Melody Music při 

Hodové zábavě. Na všechny tyto akce se můžete těšit i v roce 2024. 

Eva Soldánová 
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FARNÍ OHLÁŠKY 

Farní společenství slouží zejména pro setkávání lidí s Bohem a lidí s lidmi při pravidelných bohoslužbách. Ty 

se konají každou neděli od 10:30, každou první sobotu v měsíci od 8:30 a jednou za 14 dní ve čtvrtek od 16:30 

(střídavě s Dřínovem). Během roku jsou však i další příležitosti, které zvou do kostela také občany, kteří 

pravidelně bohoslužby nenavštěvují. Letos to byl Vánoční koncert Týnečáků 8. ledna na svátek Křtu Páně, 

který pořádala farnost ve spolupráci s obcí a zejména Noc kostelů, která se uskutečnila 2. června 2023. Během 

Noci kostelů se otevírají dveře kostelů a modliteben po celé republice a nabízí netradiční program, koncerty, 

divadelní představení nebo jen prohlídky. V kostele sv. Ondřeje jsme četli příběhy z Parabible od Alexandra 

Fleka a pro příchozí byla k dispozici přehlídka oblíbených knih farníků. Kromě knih si mohli návštěvníci 

prohlédnout plakáty s popisem obrazů a soch v našem kostele. Večer jsme zakončili společnou modlitbou s o. 

Tomášem Stroganem. Další akcí, které už můžeme říkat tradiční je Poděkování za úrodu. Společně zde 

můžeme poděkovat Pánu Bohu za počasí, dostatek vláhy a další okolnosti, které nejsou v našich rukách, ale 

které umožňují, abychom se mohli radovat z rajčat, česneku nebo krásných květin. Radost pak sdílíme i na 

pohoštění na obecním úřadě. Naše farní společenství je otevřené všem a rádi se se všemi setkáme nejen během 

těchto mimořádných akcí. Nejbližší nadcházející příležitostí jsou Vánoce. Přijďte se podívat na Ježíška 

v jesličkách, na slavnostně vyzdobený kostel a zažít Boží přítomnost. Těšíme se na vás! 

Markéta Novotná 

PODĚKOVÁNÍ ZA VÁNOČNÍ 

STROMKY  

Farnost Pavlovice u Kojetína velmi děkuje paní 

Marii Podstatzké a Ing. Richardu Podstatzkému 

z Litenčic za darování a přípravu stromků pro 

vánoční výzdobu kostela svatého Ondřeje 

v Pavlovicích u Kojetína. 
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ZPRÁVY Z HASIČSKÉ ZBROJNICE 

OBNOVENÍ ČINNOSTI HASIČSKÉHO SPOLKU V OBCI 

V letošním roce se nám podařilo obnovit spolek dobrovolných hasičů v Pavlovicích u Kojetína pod názvem 

SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Pavlovice u Kojetína. Chceme se věnovat rozvoji hasičského sportu 

zejména mezi mládeží a dětmi, výchovným a dovednostním aktivitám a rozvoji všeobecných znalostí v duchu 

Hasičského desatera. Aktivně spolupracujeme se všemi zájemci z řad občanů, se spolkem Tělovýchovné 

jednoty Pavlovice u Kojetína z.s., se kterým máme mj. stejné zájmy na budování dobrého vztahu k pohybu a 

všeobecnému sportu. Komunikujeme a spolupracujeme se spolky dobrovolných hasičů v okolí obce.  

Po dohodě s obcí dále organizujeme a provádíme údržbu na svěřeném majetku požární nádrže a hasičské 

zbrojnice. V letošním roce jsme spustili tradiční čištění nádrže, které budeme dále organizovat min. 2x v roce. 

Na nádrži v příštím roce plánujeme opravu bezpečnostních prvků a dílčí vysprávky povrchů. Pro hasičský 

sport máme zrepasovanou stříkačku PS8, kterou pro nás opravil Pavel Barnet, jemuž velmi děkujeme. Sami 

jsme si vyrobili základnu pro požární útok a v průběhu roku jsme doplnili i potřebné další vybavení. Dlužno 

poděkovat i SDH v Mořicích, odkud nám zapůjčili hadice a další vybavení pro naše nejmladší členy.  

V tomto roce už jsme se zúčastnili např. námětového cvičení u bioplynky v Tištíně, na okrskové soutěži 

v Nezamyslicích jsem společně s velitelem Dušanem Konečným pomáhal jako rozhodčí a souběžně jsme si 

ve smíšeném družstvu vyzkoušeli požární útok při kterém jsme dosáhli nejlepšího času.  

Marek Nedbal, starosta SDH 
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PROJEKTY S DOPADEM NA ŽIVOT V OBCI 

VYBUDOVÁNÍ OPTICKÉ SÍTĚ PRO RYCHLÝ INTERNET V OBCI 

CETIN v naší obci ve spolupráci s 

partnery, společnostmi SITEL, 

spol. s r.o. a Zapcom Network s.r.o. 

připravuje vybudování optické sítě, 

což našim občanům v případě 

zájmu umožní využívat 

vysokorychlostní internet, 

internetovou TV (např. s možností 

zpětného zhlédnutí pořadů) a další 

služby vyžadující kvalitní optické 

připojení. Připojení k optické síti se 

uskutečňuje za podpory 

Ministerstva průmyslu a obchodu České republiky. Aby mohl investor žádat spolufinancování státu, provedl 

u nás místní průzkum a nábor zájemců, kterým musel doložit minimální počet zájemců a splnil tak požadovaná 

kritéria. V tomto bodě jsme obstáli a aktuálně jsou již projekčně řešeny podklady pro vydání územního 

souhlasu na páteřní síť. 

Mnozí z občanů jsou zmateni, jelikož jim pracovníci partnerské společnosti Zapcom Network s.r.o. při 

předávání informací u jejich domovů přislíbili nějakou zpětnou vazbu a doposud se jim nikdo neozval. Můžu 

se jen domnívat, že toto zpomalení zpětného oslovení mohlo zapříčinit zpomalení procesu povolování stavby, 

jelikož celý projekt aktuálně visí na vyjádření SSOK. V problematickém místě na křižovatce u pumpy už sice 

stávající kabeláž (původní metalický kabel) je, nicméně současní zástupci SSOK nejsou už více jak 3 měsíci 

schopni se k místu a technickému návrhu vyjádřit. 

Každopádně naši občané nemusí mít strach. Jak už bylo předesláno dříve, tak před samotnou realizací 

proběhne opět oslovení všech občanů a vlastníků domů, při kterém s nimi bude investor řešit detaily jejich 

přípojky na jejich pozemcích. Je tedy pravděpodobné, že možnost přípojky budou mít i ti občané, kteří 

přípojku nyní odmítli. 

Tomáš Mládek, starosta 

VĚTRNÝ PARK HANÁ 

Rozvoj větrné energetiky v Česku je v plném proudu, a po více než 10leté pauze se opět začínají developeři 

zajímat o výstavbu větrných parků napříč Českou republikou. Jipocar Power (divize holdingu LCJ Invest), 

zabývající se zelenou energetikou je jedním ze zájemců, kteří by rádi na katastru naší obce vybudovali větrný 

park. 

Holding LCJ Invest je jedním z předních zaměstnavatelů na Vysočině. V jejich logistickém areálu ve Stříteži 

u Jihlavy pracuje téměř 1 500 zaměstnanců a na víc než 150 000 m2 provádí různé logistické procesy pro 

tuzemské i zahraniční partnery.  
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V současné době rozvíjí svůj záměr většího větrného parku na Stonařovsku, jižně od Jihlavy, ale vzhledem 

k poměrně rychle se rozvíjejícímu tempu jejich nové divize Jipocar Power, vyhodnotili i území v okolí 

Pavlovic u Kojetína jako velmi vhodné pro výstavbu větrného parku. Pavlovice u Kojetína totiž disponují 

velmi dobrými povětrnostními podmínkami pro provoz větrných elektráren. Navíc díky přítomnosti rozvodny 

110 kV Kojetín, by bylo vyvedení výkonu celého parku realizováno do napěťové hladiny velmi vysokého 

napětí. To znamená, že na rozdíl od fotovoltaických elektráren, které se běžně připojují do napěťových hladin 

vysokého napětí, větrné elektrárny neomezují kapacitu elektrického vedení pro domácnosti a jejich případné 

solární panely, instalované na střechách domů. 

Cílem holdingu LCJ Invest je navázat s obcí dlouhodobou spolupráci a v katastru obce vybudovat větrný park, 

který přinese do obecního rozpočtu nemalý příspěvek po celou dobu fungování větrných elektráren. Navíc 

holding LCJ Invest přislibuje podporu místních spolků a kulturních akcí. 

V roce 2023 tedy společnost oslovila mj. naši obec s plánem realizovat i v části našeho katastru projekt 

Větrného parku Haná. Jedná se o instalaci větrné elektrárny situované severně od naší obce směrem 

k Mořicím, která by měla být realizována částečně na pozemcích katastrálního území Pavlovice u Kojetína, 

dílem v katastrech Mořic, Vrchoslavic, Vitčic, Stříbrnic, Křenovic, Koválovic a možná se dostane do blízkosti 

Kojetína. 

K dané tématice proběhlo na úrovni starostů a místostarostů několik jednání, ze kterých jsme si odnesli vesměs 

pozitivní postoje k tomuto typu investice. Pro dotčené obce by se jednalo o finanční podporu do jejich 

rozpočtů, určenou k investicím sloužícím jejich občanům. Kompletní problematika vč. reálné nabídky bude 

představena na veřejném projednání v novém roce v jednotlivých obcích. U nás se bude jednat o samostatné 

projednání pravděpodobně v Sokolovně a o termínu vás budeme v dostatečném předstihu informovat. 

Tomáš Mládek, starosta 
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INFORMACE PRO OBČANY 

ZMĚNA PROVOZOVATELE A OTEVÍRACÍ DOBY POŠTY 

Od 1. 12. 2023 přešla pobočka České pošty v Pavlovicích na režim Pošta Partner. Znamená to, že pobočku 

provozuje smluvní partner (společnost Z + M Logistics, spol. s r.o.) a nabízí základní poštovní služby.  

Současně došlo i ke změně otevírací doby:  

Pondělí 15:00 – 17:00 

Úterý 11:00 – 13:00 

Středa 9:00 – 11:00 

Čtvrtek 11:00 – 13:00 

Pátek 8:00 – 10:00 

 

PLÁN SVOZU ODPADŮ PAVLOVICE A UNČICE NA ROK 2024 

 I II III IV V VI VII VIII IX X XI XII 

Popelnice 

2 13 12 9 7 4 2 13 10 8 5 3 

16 27 26 23 21 18 16 27 24 22 19 17 

30      30     31 

Plasty 
4 26 25 22 20 17 15 12 9 7 4 2 

29           30 

Papír 
25 22 21 18 16 13 11 8 5 3 28 26 

         31   

 

Poplatek za komunální odpad v roce 2024 činí 900 Kč na osobu. Poplatek je možné uhradit osobně 

na OÚ nebo na účet obce vedený u České spořitelny č. 2630926309/0800. Do předmětu platby uveďte 

své jméno, číslo domu a účel platby.  

Poplatek za první pololetí, případně jednorázové platby za celý rok je splatný do 31.3. a poplatek za 

druhé pololetí (v případě dělení platby) je splatný do 30.9. 
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VODOVOD HANÁ 

V.H.P. Ivanovice na Hané, s.r.o. avizuje, že pro příští rok opět dochází k navýšení nákladů na výrobu pitné 

vody, zejména navýšení ceny vody nakupované od Vak Kroměříž a navýšení ceny za rozbory vody 

v laboratoři. Po přepočtení nákladů vychází cena vodného pro rok 2024 následovně: 

 2024 2023 
navýšení 

Kč 

navýšení 

% 

vodné bez DPH (Kč/m3) 49,49 47,64 1,85 3,9 

vodné včetně DPH (Kč/m3) 55,43 52,40 3,03 5,8 

 

DPH na vodné se pro rok 2024 zvyšuje na 12 % z původních 10 % v roce 2023. 

AKTUALIZACE OBECNÍCH VYHLÁŠEK S POPLATKOVOU POVINNOSTÍ 

S platností od 1. 1. 2024 jsme museli aktualizovat obecně závazné vyhlášky obce. Zejména se jedná 

o legislativní rámec a aktualizované vyhlášky najdete po Novém roce na obecních webových stránkách 

www.pavlovice.cz/vyhlasky-zakony. Tento krok je povinný pro všechny obce v republice a mnohé 

aktualizaci využily k úpravě výše poplatků. Jak jsem zmínil dříve, tak zejména na úrovni komunálního odpadu 

si to bohužel žádá navyšování nákladů na jejich likvidaci. V tomto smyslu jsme pro následující období upravili 

i poplatek ze psů na úroveň 100 kč/pes, která je v mnohých okolních obcích již delší dobu standardem. 

Tomáš Mládek, starosta 

KNIHOVNA 

V letošním roce jsme i pro zpříjemnění času stráveného v knihovně pořídili přístroj pro přípravu kvalitní kávy, 

kterou si mohou návštěvníci zdarma vychutnat při rozjímání nad výběrem knih. Postupně se v knihovně 

blížíme 21. století. Dle aviza Městské knihovny v Prostějově bychom měli po Novém roce postupně najet na 

elektronickou evidenci knih Koha. Koha je plnohodnotný systém pro správu knihovny. Vznik tohoto systému 

se datuje do roku 2000, kdy jej začalo vytvářet novozélandské sdružení knihoven Horowhenua Library Trust. 

Tento software je od samého začátku koncipován jako otevřený (open-source). Odtud také pochází jeho název 

Koha. Je to původem maorské slovo a znamená dar, dar knihovnické komunitě. Výhoda tohoto přístupu je 

předem jasná – knihovna nic neplatí za software samotný, ale pouze za služby související s jeho zprovozněním 

a údržbou. Veškeré náklady s tímto systémem pro naše obecní knihovny půjdou na vrub Městské knihovny 

v Prostějově.  

Dále máme pro naši knihovnu podanou žádost o dotaci na její dovybavení, které bude sloužit i pro další 

potřeby našich občanů zejména v zasedací místnosti obce a na různých akcích. Pokud vše dobře půjde budeme 

mít k dispozici např. kvalitní dataprojektor vč. plátna pro možnost prezentací a školení.  

Tomáš Mládek, starosta 

http://www.pavlovice.cz/vyhlasky-zakony
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KNIHA O PAVLOVICÍCH 

V letošním roce finišuje kompletace Knihy o Pavlovicích. Kniha pojednává zejména o historii naší. Pracovníci 

zemského archivu v Prostějově odvedli velmi dobrou a precizní práci a když zmiňuji historii, tak mohu asi 

prozradit, že je zde popis k našemu území od doby prvních nálezů až do současnosti. Vždyť nejstarším 

nálezem, který na území Pavlovic dokládá osídlení, je kamenná broušená sekerka. Tento artefakt se většinou 

přisuzuje zemědělcům z mladší doby kamenné, datované v rozmezí 5600–4400 př. n. l. V tomto období byla 

již zakládána první sídliště, kde hlavní obytnou jednotkou byl dům s charakteristickou sloupovou konstrukcí. 

Kniha je sepsána velmi čtivou formou a věřím, že v příštím roce si ji bude moci přečíst každý zájemce. 

Nyní jsou ukončeny práce na textové části, probíhají korektury a kontroly textů. Před finální editací, která 

půjde do tisku bych chtěl požádat zejména pamětníky v obci zda-li nemají např. starší fotografie apod., které 

bychom mohli do knihy doplnit. Tým autorů zajistí profesionální nafocení nebo naskenování dodaných 

podkladů. Pokud byste takové podklady měli, ozvěte se prosím nejpozději během ledna na Obecní úřad. 

Děkuji. 

Tomáš Mládek, starosta 

PEJSCI A ZVÍŘÁTKA POBÍHAJÍCÍ PO OBCI 

Ne každý návštěvník je v naší obci nezbytně vítán s velkými ovacemi 

a aplausem. Zejména pokud se jedná o zaběhnutého pejska bez svého 

lidského kamaráda. Pro takové návštěvy pejsků, kteří k nám občas zavítají 

zejména ze sousedních Srbec (a nejen pro ně) jsme využili nabídky pana 

Luboše Vrány z Němčic nad Hanou a uzavřeli jsme s ním smlouvu na 

zajištění odchytu psů na katastrálním území obce Pavlovice u Kojetína. 

Dle této dohody pan Vrána zajistí odchyt pejska, kterého umístí do jejich 

komfortního zařízení v Němčicích nad Hanou. Na místě provede kontrolu 

čipu a jeho zdravotního stavu. Za tento odchyt vystaví obci fakturu, která 

bude obsahovat 800 Kč/odchyt psa, 15 Kč/km za cestovní náklady, 80 

Kč/načtení čipu a 100 Kč/den pobytu vč. stravy a základního ošetření. 

Obecní úřad přes své informační kanály dohledá majitele, kterému předá 

informaci, kde si může pejska vyzvednout a veškeré náklady mu přeúčtuje. 

Ohlášení k odchytu mohou podat pouze vybraní pracovníci a pro občany 

platí ohlašovna na Obecním úřadě. 

Nutno podotknout, že zde nemáme pouze návštěvníky z okolních vesnic, ale i tradiční místní útěkáře. 

Ke každému pejskovi je samozřejmě potřeba přistupovat individuálně. Prioritou v intravilánu obce jsou 

především občané a také čistota veřejného prostranství. Pokud si zodpovědnost za svého psa některý 

z pánečků neuvědomí, může ho to přijít poměrně draho. Připomínám, že ze zákona musí být každý pejsek 

očipován. Při prvním odchytu pejska bez čipu bude majitel na tuto skutečnost upozorněn. Při druhém odchytu 

bez čipu bude na majiteli uplatněn zákon, který počítá až s 50 000 Kč pokutou. 

Tomáš Mládek, starosta 
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ROK VE FOTOGRAFIÍCH 

    

         

    

     


